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Barčiansky súčasník
Z rokovaní
Starosta mestskej časti zvolal na deň  20.9. 

2017 o 16,00 hod. v poradí 16. zasadnutie miest-
neho zastupiteľstva v  zasadačke na 1. poschodí, 
Abovská 32,  s programom, ktorý bol schválený 
po úprave, starosta ako predkladateľ predložil do-
plnenie Pracovné predsedníctvo pracovalo v zlo-
žení: p. František Krištof, p. Imrich Buľko a JUDr. 
Mária Želinská. Za zapisovateľku bola menovaná 
pani Lucia Brečková. Za skrutátora bol schválený 
pán Ing. Ivo Čabra, MBA. Za overovateľov zápisni-
ce boli určení páni Marián Kačmár a Marek Rusnák.  
Stála návrhová komisia pracovala v zložení Dušan 
Pracko a Jarmila Kunová. Prítomných bolo všet-
kých 7 poslancov, takže rokovanie bolo uznáša-
niaschopné. Písomne zaslaný program rokovania  
bol doplnený o body navrhnuté starostom, ktoré si 
osvojil p. Buľko, a to bod 9.a Určenie účelovej do-
tácie, bod 12.a  Zámer predaja pozemku s osobit-
ným zreteľom a 12.b zámer dočasného prenájmu 
s osobitným zreteľom. Následne po ich schválení 
bol program rokovania nasledovný :
1. Otvorenie
a) Schválenie programu rokovania, b) Voľba ná-

vrhovej komisie, c) Určenie overovateľov zá-
pisnice

2. Dopyty a návrhy občanov
3. Petícia občanov – Janočko 
4. Požiadavky občanov – spomaľovače - Svetlá
5. Kontrola uznesení 
6. Správa starostu o činnosti od posledného MZ 
7. Správa hlavného kontrolóra o činnosti 
8. Informácia predsedov komisií o činnosti
9. Monitorovacia správa k plneniu programové-

ho rozpočtu k 30.6.2017
9.a  Určenie účelovej dotácie
10. Informácia o stave investičnej výstavby 

a v technických prácach 
11. Predĺženie doby nájmu
12. Riešenie cyklochodníka – letisko – odpoveď 

mesta
12.a Zámer predaja pozemku s osobitným zrete-

ľom
12.b Zámer dočasného prenájmu pozemku s oso-

bitným zreteľom
13. Dopyty a interpelácie poslancov
14. Rôzne
15. Záver

Krátko z priebehu rokovania 
k niektorým bodom:

Petícia občanov – Janočko
Dňa 14.7.2017 bola opakovane predložená 

„Petícia“ 28 občanov vo veci nesúhlasu so stavbou 
úprava hornej vrstvy futbalového ihriska – staveb-
ný objekt – Vonkajšie osvetlenie – navrhovateľ Vla-
dimír Janočko.

Znenie petície :
„Podpísaní obyvatelia mestskej časti Košice 

– Barca vyjadrujú touto petíciou zásadný nesú-
hlas so stavbou – „Úprava hornej vrstvy futbalo-
vého ihriska“ na pozemku parc. č. 514/11 C v kat. 
ú. Barca v Košiciach – stavebný objekt „Vonkajšie 
osvetlenie“ navrhovateľa Vladimír Janočko Puš-
kinova  č. 869/1 Košice ako nedeliteľná súčasť 
stavebníkom zamýšľaného objektu – Športo-
vo-tréningové centrum – a s jej umiestnením 
v bezprostrednej blízkosti nehnuteľností v našom 
vlastníctve z dôvodu jej negatívneho dopadu 
na kvalitu a pohodu bývania, využitia našich nehnu-
teľností, podstatného zníženia ich trhovej hodnoty 
najmä v dôsledku negatívneho dopadu svetelnej 

a hlukovej emisie, čím dôjde k neprimeranému ob-
medzeniu nášho vlastníctva v rozpore s ústavnými 
zásadami zakotvenými v Ústave SR a zaručujúcimi 
každému ochranu vlastníckeho práva. V dôsledku 
realizácie uvedenej stavby a fi nalizácie projektu 
stavebníkom dôjde k podstatnej zmene doteraj-
šieho charakteru dotknutej lokality mestskej časti 
Košice – Barca. Touto petíciou súčasne vyzývame 
orgány samosprávy mesta Košice, poslancov mest-
ského zastupiteľstva v Košiciach a mestskej časti 
Košice – Barca, aby v rámci svojich kompetencií 
a výkonu mandátu poslanca zamedzili realizácii 
tohto podnikateľského zámeru na komerčné účely 
a na ťarchu obyvateľov mestskej časti Košice – Bar-
ca.“

Podľa informácií zo stavebného úradu, pôvod-
ná žiadosť o stavebné povolenie bola stiahnutá, 
rozhodnutie o územnom konaní je na pad nuté a je 
v odvolaní na Krajskom úrade. Po krátkej rozprave 
miestne zastupiteľstvo vzalo petíciu na vedomie.

Požiadavky občanov – 
spomaľovače – Svetlá

Dňa 15. augusta na osobnom rokovaní so sta-
rostom bola predložená žiadosť pána Meň-
herta a ďalších podpísaných občanov vo veci 
zriadenia spomaľovačov na ulici Svetlá. Sta-
rosta sa snažil vysvetliť plusy aj mínusy zriade-
nia spomaľovačov, a to tak z hľadiska fi nančného, 
technického, povoľovacieho – správny cestný or-
gán a reálneho obťažovania v blízkosti bývajúcich 
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občanov. Rovnako upozornil aj na skutočnosť, že 
táto požiadavka nie je fi nančne krytá rozpočtom.

Následne starosta dňa 16.8. predložil požiadav-
ku na mesto Košice a zúčastnil sa dňa 17.8. rokova-
nia cestného správneho orgánu – na dopravnom 
dispečingu. 

V nadväznosti na závery z dispečingu staros-
ta oslovil vlastníkov konkrétnych domov a požiadal 
ich o čestné prehlásenie, že súhlasia s osadením 
spomaľovača pred ich domom. Zatiaľ prehláse-
nia nedošli, následne bude požiadavka opätov-
ne predložená na správny cestný orgán k prijatiu 
záveru. Miestne zastupiteľstvo po rozprave vza-
lo na vedomie požiadavku.

Monitorovacia správa k plneniu 
programového rozpočtu k 30.6.2017

Programový rozpočet Mestskej časti Košice - 
Barca na rok 2017 vychádzal a je zostavený v súla-
de s nasledovnými právnymi normami:

• zákon o rozpočtových pravidlách verejnej 
správy č. 523/2004 Z. z. v znení neskorších zmien 
a doplnkov, zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočto-
vých pravidlách územnej samosprávy v znení  ne-
skorších zmien a doplnkov

• zákon č 369/1990 Zb. o obecnom zriadení 
v znení neskorších zmien a doplnkov

• zákon č. 401/1990 Zb. o meste Košice v znení 
neskorších zmien a doplnkov

• Štatút mesta Košice
• Programový rozpočet mesta Košice na roky 

2017 – 2019 schválený 12.12.2016
• všeobecne záväzné nariadenia mesta Košice 

a mestskej časti Košice - Barca
• opatrenia MF SR č. MF/010175/2004-42 

zo dňa 8.12.2004 v znení neskorších dodatkov, 
ktorým sa ustanovuje ekonomická klasifi kácia roz-
počtovej klasifi kácie 

• ostaté právne predpisy a interné smernice 
platné v čase predloženia tohto návrhu

Pri tvorbe programového rozpočtu sme vychá-
dzali z rámcového Plánu hospodársko-sociálne-
ho rozvoja mestskej časti Košice - Barca, ktorý bol 
schválený v roku 2011 Miestnym zastupiteľstvom 
mestskej časti Košice – Barca. 

Novelizované rozpočtové pravidlá zároveň 
určujú sledovanie a členenie výdavkov rozpočtu 
v hlavných kategóriách ekonomickej klasifi kácie, 
čo prakticky znamená členenie na bežné, kapitálo-
vé výdavky a fi nančné operácie, ktoré mestská časť 
uplatňovala v rozpočtovaní aj doposiaľ, v tabuľko-
vej časti sú kategórie označené číselným kódom.

Bežný rozpočet
Za obdobie 1. polroka 2017 bolo plnenie 

bežných príjmov na 47,19 %, dosiahli sme príjmy 
v sume 290.112 €. Bežné výdavky boli čerpané 
na 43,29 % t.j. vo výške 257.596 €. Bežný rozpočet 
dosiahol prebytok vo výške 32.516 €.

Kapitálový rozpočet
U kapitálových príjmov bolo plnenie v čiast-

ke 4.500 € t.j. na 100 % . Kapitálové výdavky boli 
čerpané vo výške 11.786 € na 57,48 %. Celkový 

rozdiel schodok kapitálového rozpočtu vykrytý 
prebytkom bežného rozpočtu dosiahol 7.286 €. 
Celkovo Mestská časť dosiahla k polroku čiastkový 
výsledok hospodárenia – prebytok bežného a ka-
pitálového rozpočtu vo výške 25.230 €.

Finančné operácie
Príjmové fi nančné operácie doposiaľ realizo-

vané neboli, výdavkové fi nančné operácie (splátky 
úverov ŠFRB a Prima banky) boli čerpané vo výške 
14.634 € na 50,18 %.

Rekapitulácie
Celkové príjmy dosiahnuté k 30.6.2017 boli 

vo výške 294.612 € t.j. 45,69 % a celkové výdav-
ky vo výške 284.016 € t.j. 44,05 %. K 30.6.2017 je 
celkový výsledok hospodárenia prebytok 10.596 €. 

Po rozprava a stanovisku fi nančnej komisie 
miestne zastupiteľstvo vzalo na vedomie monito-
rovaciu správu.

Určenie účelovej dotácie
V súvislosti so schválením účelových fi nančných 

prostriedkov na mestskom zastupiteľstve dňa 18. 9. 
2017 Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice – 
Barca schválilo použitie účelových fi nančných pros-
triedkov od mesta Košice v zmysle uznesenia MsZ 
Košice č. 883/2017 v celkovom objeme 25.000 € 
nasledovne:

1. Investičné prostriedky vo výške 11.755,86 € 
- refi nancovanie splátky za odkúpenie pozemku 
pod nájomnými bytmi a projektovej dokumentácie 
parkovania v MČ;

2. Bežné prostriedky vo výške 13.244,14 € - op-
ra  va kultúrneho domu vo vlastníctve mestskej časti.

Informácia o stave investičnej 
výstavby a v technických prácach
V súvislosti s monitorovacou správou o čerpaní 

rozpočtu je zaujímavé pozrieť sa na činnosť sa-
mosprávy aj z hľadiska uskutočňovaných technic-
kých a investičných prác v tomto roku, s ohľadom 
na programový rozpočet na rok 2017 a avizované 
zámery v rámci plánu hospodárskeho a sociálne-
ho rozvoja.

Z hľadiska uskutočnených prác vo vlastnej 
réžii (vlastnými zamestnancami), 4 pracovníkmi 
na menšie obecné služby, 3-5 (podľa nemocnosti) 
pracovníkmi v rámci povinných prác resp. v kombi-
nácii s dodávateľskou formou v prípade odbornej 
činnosti boli realizované nasledovné činnosti :

• zimná údržba verejných priestorov vo vlastnej 
réžii

• dodávateľským spôsobom bola zabezpečená 
realizácia novej fasády zdravotného strediska vrá-
tane zateplenia budovy, úprava dažďových zvodov, 
vstupných schodov

• dodávateľským spôsobom bola realizovaná 
oprava strechy kultúrneho domu, výmena poško-
dených dažďových zvodov a náter strechy kultúr-
neho domu

• dodávateľským spôsobom bola realizovaná 
výmena okien za plastové a vnútorných dverí tý-
kajúcich sa sály v kultúrnom dome – Oknosystém

• likvidácia nepotrebného materiálu pri KD vr. 
interiéru vo vlastnej réžii

• vo vlastnej réžii bolo realizované odstránenie 

Z rokovaní
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obkladov stien v kultúrnom dome, odstránenie 
stropných obkladov, odstránenie pódia a prísluš-
ného technického zariadenia, vypratanie priesto-
rov priľahlých miestností kultúrneho domu

• opravy miestnych komunikácií Canaderom - 
použité 3 tony živice na vysprávky na miestnych 
komunikáciách

• vysypanie a úpravy na nových komunikáciách 
– za cintorínom

• postrek buriny chodníkov a komunikácií
• opravy a výmena dopravných zna-

čiek na miestnych komunikáciách, označenie ulíc 
smernými tabuľami

• osadenie 10 tabúľ na zákaz sypania odpadu
• priebežné dočisťovanie verejných priestrans-

tiev po mesačnom zbere veľkokapacitnými kontaj-
nermi (každý mesiac 2 kontajnery počas 7 dní)

• vo vlastnej réžii priebežná údržba cintorína 3 
x  kosenie,  vr. zabezpečenia prevádzky domu ná-
deje – obrady a pohreby

• vo vlastnej réžii opravy obvodového vyvýše-
ného chodníky pri dome nádeje vr. technickej časti

• priebežné čistenie dažďových zvodov a vpus-
tí na budovách (kaštieľ, technická budova, kultúrny 
dom ....)

• výrub a likvidácia padlých stromov v par-
ku po búrke a odstránenie jaseňa horského pri 
detskom ihrisku – najprv spevnenie po búrke, 
následne po stanovisku odborníkov jeho výrub 
dodávateľsky špeciálnym arboristom vr. vlastných 
aktivít na odstránenie konárov a dreva

• likvidácia padnutých a suchých stromov (búr-
ky) - park, areál kultúrneho domu, park Hečkova, 
priebežná likvidácia zeleného odpadu a orezu 
stromov v rámci mestskej časti - konáre...

• opravy, nátery lavičiek a košov v parku, výro-
ba a príprava dosák

• priebežná údržba a čistenie (košov, kontajne-
rov) verejných priestorov osobitne v parku

• starostlivosť o vodné vtáctvo,  opravy a údrž-
ba a výmena cirkulačných zariadení na jazierku

• opravy a údržba techniky, hasičské vozidlo, 
ZETOR, Fabie, príprava a zabezpečenie STK na prí-
slušných vozidlách

• dodávateľsky bola vypracovaná bola projek-
tová dokumentácie statickej dopravy centra Barce

• stavebné práce na poruchách a opravy 
vo viacúčelovej budove a v bytovkách, v kaštieli, 
v technickej budove pri kaštieli a v telocvični

• opravy kotlov na bytovkách a vo viacúčelovej 
budove vrátane nevyhnutnej výmeny 7 ks kotlov

• opakované kosenie a údržba zelene park 3-4 
x, Osloboditeľov 5x, pamätník 8x, verejné komu-
nikácie 3x, Turnianska 2x, zeleň okolo komunikácií 
Svetlá, Čkalovová, Podnikateľská, bytovky 3x, are-
ál materskej škôlky 2x, jedno kosenie predstavuje 
cca 12 ha

• prípravné práce technického charakteru 
na zabezpečenie kultúrnych a spoločenských ak-
tivít, príprava materiálu, energií, technického vyba-
venia

• vo vlastnej réžii odstránenie asfaltového kry-
tu chodníka od Základnej školy po areál kostola, 
oprava obrubníkov, nájazdov, dobetónovanie 
a oprava povrchu, dodávateľsky bola riešená po-
kládka asfaltu – Eurovia.

• vysprávky výtlkov Canaderom 
• zásyp a úprava terénu pre základ technickej 

prístavbe pri kaštieli
• spolupráca a technická výpomoc pre základ-

nú školu, materskú školu
• namaľované bolo cestné vodorovné značenie
• elektrické revízie a revízie hromozvo-

dov na nehnuteľnostiach
• vysprávky stien v KD – čiastočne
• odstránenie zarastenia chodníka Gavlovičo-

va (od Osloboditeľov východne)
• úprava a podklad chodníka Pri pošte – Ku-

bíkova
• úpravy stien v KD, šalovanie, vybúranie sadro-

kartonových priečok 
• odstránenie náletovej zelene  Čapaš – I. etapa
• vyfrézovanie pňov – park, Abovská, cintorín, 

KD, nám. Ml. poľnohospodárov

Do konca roka bude potrebné najmä:
• zabezpečiť, separáciu komunálneho odpadu, 

ďalšie odstránenie náletovej zelene – Čapaš a rea-
lizovať terénne úpravy

• realizovať novú elektriku v kultúrnom dome
• vyspraviť steny v KD 
• realizovať výmenu hasiacich hydrantov
• realizovať stavebnú úpravu podlahy po pódiu
• realizovať úpravu stien v KD vrátane podhľa-

du
• v rámci fi nančných možností vymeniť všetky 

okná a dvere na KD zvonku
• likvidácia nepotrebného materiálu pri KD
• zabezpečiť a osadiť športové zariadenie 

v parku, úprava jeho okolia
• osadiť 5 ks košov na psie exkrementy
• vykonať technické úpravy nových komunikácií 

– brúseným asfaltom
• vykonať úpravy nektorých komunikácií – výtl-

kov Canaderom a brúseným asfaltom
• asfaltová úprava chodníku Čkalovova (októ-

ber) podľa fi nančných možností
• opravy výtlkov v časti Gavlovičova v rámci fi -

nančných možností a dohôd s vlastníkmi
• jesennú údržbu v parku, na verejných pries-

transtvách a na cintoríne
• realizácia osadenia dopravných značiek a vo-

dorovné značenie na prechod  pre peších – Gav-
lovičova

• osadenie nových dopravných značiek a ich 
oprava v zmysle odsúhlasenia správnym cestným 
orgánom

• zabezpečiť likvidáciu suchých stromov v par-
ku, 

• náhradná výsadba stromov a krov
• zber a likvidácia lístia z areálu parku a cinto-

rína

• oprava dažďových zvodov na Hečkovej, 
• vyčistenie zvodov pred zimou na budovách 

MČ
• technická príprava strojov a zariadení na zim-

nú údržbu
• výmena vchodových dverí v kaštieli
• nový výkop a realizácia základov technickej 

budovy pri kaštieli
• osadenie pamätných dosák – svetové vojny 

a  pošta
• lokálne opravy omietok na kaštieli  z vonku 

i z vnútra
• riešenie podlahy v KD podľa fi nančných mož-

ností.
• osvetlenie chodníka Pri pošte – Kubíkova
• montáž rozhlasu na Novom Jarku
• rozšírenie osvetlenia v parku (v rámci fi nan-

čných možností)

Miestne zastupiteľstvo po rozprave 
a vysvetlení zámerov vzalo 

na vedomie predmetnú informáciu.

Zámer predaja pozemku 
s osobitným zreteľom

Predložený bol návrh na odkúpenie parcely re-
gistra „C“ parc. Č. 1426/3 o výmere 19 m2 pani J.A.. 
Keďže sa jedná o priamy prodaj zo strany mestskej 
časti, miestne zastupitelstvo schválilo zámer pre-
daja pozemku s osobitným zreteľom v cene pod-
ľa znaleckého posudku.

Zámer dočasného prenájmu pozemku 
s osobitným zreteľom

Mesto Košice postúpilo mestskej časti žiadosť 
p. D.F. s manž.v zastúpení advokátom vo veci pre-
nájmu časti pozemku registra „C“ s p.č. 1498/8 
s výmerou 170 m2, resp. menšou s cenou nájmu 
v zmysle pravidiel mesta 9,294 € ročne za 1 m2.  
Miestne zastupiteľstvo schválilo zámer dočasné-
ho prenájmu pozemku s osobitným zreteľom.

Zmena na poste mestského poslanca
Z dôvodu, že sa mestský poslanec Mgr. Igor 

Sidor vzdal postu mestského poslanca za náš 
obvod (Barca, Šebastovce, Poľov), na jeho mies-
to po zložení sľubu na mestskom zastupiteľstve 
dňa 18.9.2017 nastúpila Mgr. Lucia Gurbaľová.
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Barczayovci v Barci
V nedeľu 17. 9. 2017 sa uskutočnila v 

Barci návšteva potomkov rodu Barczay v 
počte vyše 70 osôb. Návštevu viedla pani 
grófka Dr. Agnes Szendey z Viedne. Náv-
števníci pochádzali z rôznych štátov i zo 
zámoria – USA, Anglicka, Grécka, Rakúska, 
Nemecka a hlavne z Maďarska.

Na miestnom úrade v Zichyho kaštieli 
ich privítal starosta František Krištof, kde ich 
stručne oboznámil s Barcou, jej históriou i 
súčasnosťou. Po malo občerstvení návštev-
níci zavítali do parku, obzreli si Barczayho 
kaštieľ, ktorý je v súčasnosti v rekonštrukcii, 
resp. prestavbe s tým, že z dôvodu „zabla-

teného staveniska“ bolo možné ho pozrieť 
len z diaľky.

Potom navštívili farský kostol sv. Petra 
a Pavla, kde ich privítal pán farár Jozef Vi-
honský, krátku históriu pripomenul starosta. 
Potom nasledovala prehliadka Berzeviczy-
ho kúrie, resp. areál ktorého vlastníkmi je 
rodina Vincova. Pani Vincová po prehliadke 
v nádvorí, kde pripravila aj občerstvenie, 
pozvala všetkých aj na prehliadku vnútor-
ných priestorov.

Záver prehliadky bol reformovaný kostol, 
kde ich v nemčine privítal pán farár Pavol 

Baláž, v angličtine ich privítala jeho dcéra 
a s históriou kostola i reformovanej cirkvi 
ich v maďarčine oboznámila pani farárka 
Balážová, ktorá im udelila aj požehnanie.

Návšteva Barce bola ukončená spoloč-
ným obedom v penzióne.

Aj touto cestou chcem vysloviť svoji po-
ďakovanie za reprezentáciu Barce i poďa-
kovanie v mene Maďarského konzulátu p. 
farárovi Vihonskému, rodine Vincovej, oso-
bitne pani Vincovej a rodine pána farára 
Pavla Baláža.

František Krištof - starosta



5

Školstvo v Barci má bohatú históriu. Prvým 
známym laickým učiteľom v Barci bol od roku 
1837 Andrej Lewandovský, ktorý učil na cirkev-
nej škole.

V roku 1910 bol na barčianskom cintoríne 
pochovaný Ferdinand Karniss (1867 – 1910) 
správca a učiteľ v Barci. Obec Barca na znak 
vďačnosti za jeho svedomité účinkovanie mu 
na miestnom cintoríne postavila pomník.

Od roku 1919 pôsobil na 4 – triednej štát-
nej ľudovej škole v Barci správca Ladislav Birčák, 
ktorý rozvinul aj bohatú  kultúrnu a osvetovú 
činnosť.  v roku 1927 založil  aj Miestny odbor 
Matice slovenskej.

V priestoroch súčasnej Materskej škôlky na 
Hečkovej ulici si po 2. svetovej vojne pamätáme 
na ľudovú školu, kde pôsobil vtedajší riaditeľ 
Juraj Tuleja, ale aj rodák z Barce Andrej Pástor.

Do funkcie plne organizovanej osemročnej 
školy v roku 1954 bol menovaný Ľudovít Hviz-
doš. Možno priložená fotografi a učiteľského 
zboru z rokov 1956/57 nájde medzi občanmi 

Barce ešte pamätníkov z tohto obdobia.
Od roku 1958 bol menovaný za riaditeľa Mi-

chal Tkáč, ktorý pôsobil hlavne v súčasnej Zá-

kladnej škole v Barci na Abovskej ulici,  ale to je 
už iná história.

Ing. Ladislav Falat

Beseda sa konala na našej pobočke Verejnej 
knižnice J. Bocatia  v Barci 11. septembra 2017. 
Spisovateľka predstavila svoju novú knihu NE-
PRIZNANÁ, v ktorej sa venuje nenaplnenej láske 
medzi Ľudovítom Štúrom a Adelou Ostrolúckou. 
Kniha je veľmi zaujímavo napísaná a môžem 
ju len odporúčať. Besedy sa zúčastnili klienti 
z Domova sociálnych služieb v Barci. Stretnutie 
so spisovateľkou sa im veľmi páčilo a nakoniec 
si  urobili spoločné foto.

V tomto mesiaci sa bude konať ešte jedna 
beseda s autorkou historických románov Janou 
Pronskou dňa 28. 9. 2017 o 16.30, tentokrát pre 
verejnosť. Srdečne Vás na ňu pozývam.

Mgr. Miriam Takáčová

Z histórie školstva v Barci

Beseda s Michaelou Ellou Hajdukovou
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Záverečný beh Active life v rámci nášho let-
ného projektu Spoznaj behom Košice 2017 sa 
uskutočnil v Barci dňa 31. augusta. Barca bola 
ako vždy malou čerešničkou na tejto krásnej 
bežeckej torte v rámci Košíc. Okrem nasvie-
teného Zichyho kaštieľa nás veľmi príjemne 
šokovali aj zásnuby v priamom prenose /Palo 
požiadol Mirku o ruku/. Nechýbala ani bohatá 
tombola, zábavná rozcvička i super trať a po 
nej aj dobré občerstvenie spojené s príjemnou 
výmenou názorov.  Vybratá trasa viedla ulica-
mi večernej Barce, aj cez aeroklub v Barci, kde 
ste mohli vidieť aj niektoré nasvietené lietadlá 
a pre náročnejších aj beh po poľných cestách. 

Okrem behu v spolupráci s Úniou slabo-
zrakých a nevidiacich pripravili aj diagnostické 
meranie zraku pre rôznych záujemcov.

Exkluzívnou medailou, ktorú dostali všetci, 
ktorí odbehli min 8 behov počas leta, boli od-
menení prítomní bežci.

Beh po zotmení ma svoje čaro. Preto sa 
už teraz môžete tešiť na pravidelné tréningy, 
ktoré spustíme hneď ako trošku oddýchneme. 
V našej športovej pohode budeme samozrej-
me pokračovať aj naďalej. Bližšie ešte niekoľko 
fotografi í z priebehu v Barci. 

Bližšie na 
https://www.facebook.com/active.life.sk/

Beh Barcou
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Jedlo
Čím menej budem jesť, tým budem chudší. 

Presne takto to bohužiaľ nefunguje. Opak je 
skôr pravdou, čím menej jeme, tým viac pri-
beráme. Ako je to možné? Telo sa jednoducho 
bojí. Ľudské telo sa neustále vyvíja a príroda je 
taká múdra, že nás dokáže pripraviť na dobu 
hojnosti, ale aj na dobu núdze. Keď jeme málo 
a nepravidelne, tak telu hovoríme, že nemáme 
okolo seba dostatok potravy. Telo tento prob-
lém vyrieši úplne jednoducho - všetko uloží 
na neskôr, keby nebol prísun jedla žiadny. Čím 
menej teda jeme, tým viac sa naše telíčka boja, 
že jedlo dôjde a snaží sa všetko uložiť do tu-
kov. Ak budeme jesť pravidelne, tak dáme telu 
signál, že sa nemusí báť núdze a začne si brať 
z potravy potrebné živiny a zvyšok začne vy-
lučovať.

Chémia v potrave
Dnešná doba je špecifi cká tým, že sa všetci 

snažíme zarobiť hromadu peňazí. Výnimkou nie 
sú ani dodávatelia jedla, ktorí sa snažia urýchliť 
a navýšiť svoju produkciu. v praxi to znamená 
množstvo chémie, ktorou sú postriekané takmer 
všetky plody a je konzumovaná aj hospodársky-
mi zvieratami. Chémia nám dokáže rozhádzať 
organizmus a spomaliť metabolizmus. Bohužiaľ, 
každý z nás nie je v potrave sebestačný a mu-
síme nakupovať aj chemické veci. Snažme sa 
túto chémiu v potrave čo najviac obmedziť tým, 
že si začneme vyrábať rôzne jedlá sami doma. 
Napríklad zemiakovú kašu, knedle, domáce vý-
vary, desiate, jogurty, müsli atď. Čím viac pokr-
mov zvládneme sami vyrobiť, tým viac sa chémii 
vyhneme.

Ďalej sa snažme nakupovať sezónne ovo-
cie a zeleninu, ktorá bola dovezená do nášho 
obchodu z čo najmenšej diaľky. Pokiaľ k nám 
ovocie a zelenina putuje cez polku sveta, tak je 
isté, že sa zberá ešte nezrelá a jej dozrievanie 
prebieha v priebehu prepravy umelým osvetľo-
vaním a špeciálnymi postrekmi. Väčšinou také 
plody sú aj chuťovo nedobré. v podstate ne-
majú chuť takmer žiadnu. Keď teda zistíme, že 
nami kúpenej paradajky zo Španielska nemajú 
žiadnu chuť, tak je najlepšou voľbou sa ich rov-
no zbaviť a ďalej tento druh nekupovať. Prav-
depodobne taká paradajka nikdy nevidela svit 
slnka.

Spánok
Kto spí veľmi málo, tak si sám pridáva kilá 

navyše. Ak je naše telo unavené z nedostatku 
spánku, ale aj tak je nútené nejako cez deň 
fungovať, tak náš mozog sa snaží niekde získať 
energiu. Má v podstate dve možnosti ako túto 
energiu získať. Prvá možnosť je začať rozkladať 
tuky a naberať energiu z nich. Táto možnosť je 
pre telo veľmi prácna a metabolicky náročná, 
pretože telo musí vynaložiť ďalšiu energiu na 
spaľovanie tukov a v konečnom výsledku to pre 
telo nebude až tak energeticky výhodné. Náš 
mozog to samozrejme vie a radšej dáva pred-
nosť druhej možnosti, čo je rozklad rýchlych 
cukrov. Ich rozklad je pre telo oveľa ľahšie, ale 
na pokrytie nedostatku energie je potreba veľa 
cukru. v praxi to vyzerá tak, že ak sme unavení, 
tak máme oveľa väčšie chute na nezdravé veci. 
Potom už je len otázkou našej vôle, čo vyhrá. 
Ak odhodlanie stravovať sa zdravo alebo náš 
mozog, ktorý nám začne dávať stovky dôvodov, 
prečo tu čokoládu zjesť.

Pitný režim
Piť sa musí, to je jasné. Iste už tiež vieme, 

že by sme nemali piť sladké malinovky, pre-
tože v nich je zbytočný cukor. Ak chceme ale 
maximalizovať naše chudnutie, tak by sme 
mali vynechať všetky diétne a sýtené limonády 
a zamerať sa na čistú vodu. Sýtenými a diétny-
mi nápojmi do seba opäť dostávame zbytočné 
chemické látky, ktoré nám môžu spomaliť meta-
bolizmus a zapríčiniť, že sa nášmu telu nebude 
chcieť rozkladať všetko, tak ako by malo.

Ďalej by sme sa mali zamerať aj na to, ako 
pijeme. Je dôležité, aby sme pili v priebehu ce-
lého dňa. Najviac čo hodinu približne 150-200 
mililitrov vody. Takto do seba dostaneme za celý 
deň niečo okolo 3 litrov vody. Voda sa takto 
stihne v tele spracovať a doplní sa tam, kde jej 
je potreba. Je veľký rozdiel či vypijeme 3 litre za 
celý deň priebežne alebo 3 litre naraz. Pri vypití 
naraz, tak telo spracuje len to množstvo, ktoré 
zvládne v daný okamih a zvyšok vylúči. Takže aj 
keď to boli 3 litre, tak sme v podstate nevypili 
takmer nič.

Ak chceme ešte telu pomôcť s rozkladom 
jedla, tak je vhodné vypiť pohár vody po kaž-
dom jedle. Voda v žalúdku rozmočí aspoň čias-
točne jedlo ešte predtým, než začneme tráviť. 

Potom je pre naše telo oveľa jednoduchšie 
zvyšky jedla rozložiť a ušetriť energiu. v praxi 
sa budeme po pohára vody cítiť oveľa menej 
unavení, ako bez nej a mozog nebude vydávať 
signály, že by to chcelo ešte sladkú bodku.

Trávenie
Existujú konkrétne potraviny, ktoré keď zmie-

šate, majú priaznivý vplyv na trávenie. Niektoré 
plody dobre spolupracujú s ostatnými, najmä 
ovocie a obilniny, ale všeobecne by sa mali 
ovocné plody jesť radšej samostatne. Zelenina 
by zase mala byť jedným zo škrobov medzi biel-
kovinovým jedlom. Je dobré vedieť, čo spájať na 
tanieri a čo nie. Možno zistíte, že sa budete cítiť 
lepšie, keď začnete dodržiavať tieto všeobecné 
potravinové pravidlá. Ovocie slúži ako jedlo na 
rýchle uvoľnenie energie. Plody, hlavne v lete, 
pomáhajú uhasiť hlad a smäd. Ovocný šalát k 
steaku je však trochu neprirodzený, nemyslíte? 
Stále populárne jahody sa tiež nehodia ku všet-
kému. Čo sa týka ďalších populárnych bobuľo-
vín, tie v tele zvyknú kvasiť. Aj preto by sa nemali 
pridávať k mäsu alebo mliečnym výrobkom, kto-
ré na pár hodín samé o sebe zaťažujú žalúdok 
a tenké črevo. Zelená, žltá, červená a ľahko strá-
viteľná koreňová zelenina, okrem zemiakov, sa 
preto ku steaku hodia lepšie.

Čo kedy a s čím
Jahody, melóny, kôstkové ovocie, citrusové 

plody a iné mäkké plody sú najlepšie, keď sa 
jedia samé. Jablká, banány a kokosové orechy 
sa jedia najlepšie s obilninami, pretože sa ľahko 
trávia a sú skvelé na raňajky. Zeleninové šaláty 
sú dobrý spôsob, ako jesť zeleninu. Môžete do 
nich pridať mäso alebo varené vajcia, aby boli 
výdatnejšie, alebo zeleninu napariť. Keď však 
začnete náhodou variť jahody alebo hrozno či 
pomaranče, zrejme sa vám bude dlho grgať.  

Jedzte jednoducho – Dobré nápady
Ak chcete jesť ovocné šťavy so zeleninový-

mi šťavami, urobte si z nich smoothie. Nápoj 
namiesto veľkých kusov jedla sa ľahšie trávi. 
Skúste mrkvu, pomaranč, ananás a kokosové 
mlieko. Táto kombinácií je osviežujúca hlavne 
na raňajky. Jedzte päť až šesť malých jedál den-
ne, a budete mať viac možností, ako jesť ovocie 
a zeleninu aj samostatne.

Prevzaté - b.b. 

Skúsme zdravší spôsob života
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Starosta mestskej časti Košice - Barca pre voľby do orgánov samosprávnych krajov, ktoré sa budú konať 
v sobotu 04.11.2017 utvoril 4 volebné okrsky a určil 4 volebné miestnosti:

okrsok č. 1
Volebná miestnosť:

Miestný úrad
Abovská č. 32, Košice - Barca
Zoznam ulíc:
Abovská, Bahýľova, Berzeviczyho, Borodáčova, Bielych albatrosov, Gavlovičova, Janitorova, K letisku,  Krátka, Matičná, Poničanova,  Radlinského, 
Timravy, Zemianska, Zichyho.

okrsok č. 2
Volebná miestnosť:

Kultúrny dom
Barčianska č. 31, Košice - Barca
Zoznam ulíc:
Alejová, Barčianska, Cirbusovej, Červený rak, Horovova, Hraničná, Kapustná, Kostrova, Ľanová, Ovocná, Pri salaši, Svetlá, Svetlá Pusta, Teplého, 
Turnianska, Vozárova.

okrsok č. 3
Volebná miestnosť:

Miestný úrad 
Abovská č. 32, Košice - Barca
Zoznam ulíc: 
Bronzová, Cínová, Čkalovova, Fándlyho, Hečkova,  Chrómová, Kubíková, Medená, Močiarna, Mosadzná, Námestie ml. poľnohospodárov, Niklová, 
Osloboditeľov, Platinová, Podnikateľská, Pokojná,  Pri pošte, Pri vagovni, Pri železničnej stanici, Rusnákova, Strieborná, Tešedíkova, Titánová, Za 
školou, Zborovjanova, Zinková.

okrsok č. 4
Volebná miestnosť:

Via Lux – Domov sociálnych služieb a zariadenie pre seniorov
Andraščíkova č. 2, Košice - Barca
Zoznam ulíc:
Andraščíkova

Voľby do VÚC

Slovenský zväz chovateľov ZO č. 1 Košice – 
mesto, Pri pošte 2 oznamuje, že v dňoch 21. 
– 22. Októbra 2017 usporiada krajskú výstavu 
zvierat vo výstavnom areáli Košice – Barca, 
ulica Pri pošte 2. Vystavované budú holuby, 

králiky, hydina, exotické vtáctvo, propagačne 
morčatá, ovce a kozy. Všetky vystavované zvie-
ratá budú mať veterinárne osvedčenie, že sú 
klinicky zdravé.

Srdečne Vás pozývame!

Krajská výstava zvierat
Barčianska skupina 
získava trofeje

Konečná kolaudácia telocvične pri ZŠ 
sa uskutočnila 21.7.2017. Po prehliadke 
stavebným úradom - Ing. Garajom za 
prítomnosti zástupcu hasičov, starostu 

a žiadateľov bola konštatácia splnenia 
podmienok. Následne bolo stavebným 
úradom vydané kolaudačné povolenie. 

Žiaci základnej školy už v tomto škol-

skom roku majú novú telocvičňu k dis-
pozícii. Zástupcovia vlastníkov navrhujú 
propagáciu telocvične a jej využitia for-
mou Barčianskeho súčasníka, resp. 

dňom otvorených dverí pre Barčanov. 
Keďže do uzávierky BS nedošla infor-
mácia, prezentácia bude oznámená 
plagátmi, resp. miestnym rozhlasom.

Telocvičňa pri ZŠ
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O situovaní Múzea letectva do Košíc roz-
hodlo viacero faktorov. v Košiciach bolo od roku 
1924 v poradí druhé letisko na Slovensku a tvo-
rilo najvýznamnejší letecký uzol na východe 
vtedajšej Československej republiky. Hlavné síd-
lo tu má aj Slovenské technické múzeum, ktoré 
je svojím múzejným potenciálom zárukou jeho 
úspešnosti. v Košiciach v 50-tych rokoch 20. 
storočia bola založená Vysoká vojenská letecká 
škola, neskôr Vojenská letecká akadémia gen. 
M. R. Štefánika, ktorá významnou mierou pris-
pela k rozvoju letectva na Slovensku. Sídlo tu 
má aj pobočka Slovenského národného aerok-
lubu. Okrem toho Košice sú s históriou letectva 
späté cez mnohé ukážky lietania a leteckej tech-
niky, tu sa uskutočnili jedny z prvých letov ba-
lónom na Slovensku. v tomto meste ešte pred 
rokom 1918 poriadali z celouhorského hľadiska 
významné prednášky a propagačné podujatia 
o letectve. v Slovenskom technickom múzeu sa 
sústredila staršia letecká technika, pozostáva-
júca hlavne zo vzácnej kolekcie leteckých mo-
torov, meracích, navigačných a iných prístrojov, 
používaných v lietadlách. Múzeum letectva bolo 
po prvýkrát verejnosti sprístupnené 23.augusta 
2002, 2.etapa bola slávnostne otvorená 3.ok-
tóbra 2003.

Múzeum letectva a leteckej techniky 
je koncipované do historických etáp:
- Expozícia počiatkov letectva do roku 1945
- Expozícia od roku 1945
- Expozícia prístrojovej techniky
- Galéria prezidentských lietadiel

V exteriérových priestoroch múzea sú inšta-
lované lietadlá Mig-15, Mig-19, Mig-23, Su-7, 
stíhačka - bombardér Su-22 a vrtuľníky Mi-2, 
Mi-4, prepadový stíhač SV - 15, ako prvé zah-
raničné lietadlo darované Ukrajinou, poľnohos-
podárskyZ-37 a „Čmeliak“, vetroň VT 116 Orlík, 
ultraľahký Mitchel B-10.

Kategóriu tzv. ľahkých lietadiel v expozícii 
zastupuje vetroň Z-125 Šohaj, ktorý je zavese-
ný nad exponátmi a maketa centroplánu LVL-2 
s kompletne vybavenou kabínou. Expozícia je 
doplnená aj leteckými tre-
nažérmi používanými pri 
výcviku vojenských pilotov. 
Je to trenažér lietadla Mig-
21 a lietadla L-29. v blíz-
kosti oboch trenažérov sú 
situované letecké prúdové 
motory, používané v da-
ných typoch lietadiel a to 
pre Mig-21 prúdový mo-
tor R11F-300 a pre lietadlo 
L-29 prúdový motor M701 

vyrábaný v Československu. Vystavená je tech-
nika, ktorá bola v službách armády Slovenskej 
republiky (lietadlá Mig, Su , vrtuľníky Mi).

Dnes sa múzeum pýši nielen talianskym lie-
tadlom F 104, švajčiarskou stíhačkou Mirage III 
RS alebo nemeckým PhantomomF4F. Pozoru-
hodný je aj švédsky Saab 37 či ruský Polikar-
pov Po 2. Nechýba ani americký vrtuľník UH-1. 
v múzeu sa nachádzajú i prúdové stíhacie lie-
tadlá i bombardéry, vojenské vrtuľníky i rôzne 
raritné stroje, medzi aké určite patrí aj čínske 
bojové nadzvukové lietadlo Nanchang A-5 Fan-
tan, jediné v Európe.

Galéria lietadiel je architektonickou domi-
nantou areálu Múzea letectva. Je to nová mo-
derne riešená expozičná hala s plochou 3600 
m2. Jej úlohou je zastrešiť všetku zahraničnú 
leteckú techniku, ktorú Slovenské technické 
múzeum získalo formou darov od predstavite-
ľov štátov a vlád 12 krajín Európy, USA a Číny. 
Výraznou mierou budovanie Galérie prezident-
ských lietadiel svojimi iniciatívami podporil ex-
prezident SR Rudolf Schuster, ktorý v priebehu 
krátkeho obdobia inicioval akvizičnú činnosť 

získaním vzácnych exponátov originálov lieta-
diel zo zahraničia. Takto vznikla ojedinelá ko-
lekcia zahraničnej leteckej techniky, ktorá dnes 
svojím obsahom patrí k unikátnym nielen na 
Slovensku, ale aj v Európe.

Mnohí z nás si ani neuvedomujeme, aké 
zaujímavosti máme u nás v Barci, skúste si nájsť 
čas a ísť s pozrieť do múzea s deťmi, či vnú-
čatmi.

Otváracie hodiny : 
15. apríl - 15. november:

utorok - piatok 09.00 - 16.00
sobota - nedeľa 10.00 - 17.00
Možnosti vstupu, vstupné

Prvá nedeľa v mesiaci je múzeum otvorené 
od 10.00 do 17.00 h a vstup je voľný!

Základné vstupné
Dospelí: 
3,50 €

Deti, študenti (6-26), dôchodcovia, EURO26: 
1,50 €

Rodinná vstupenka (2 dospelí a max. 3 deti): 
6,50 €

Deti (0-6), Dôchodcovia (70 + ), ZŤP, ICOM: 
bezplatne

Foto, kamera:
2 €

Kontaktné údaje: 
Letisko, Košice, Tel.: +421 55 683 22 72
Mobil: +421 903 747 595
možnosť dohodnúť organizované skupiny

letectvo@stm-ke.sk
www.stm-ke.sk

Letecké múzeum v Košiciach - Barci
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Čo je osteoporóza
Osteoporóza je metabolické ochorenie kos-

tí, pri ktorom ubúda množstvo kostnej hmoty 
a vznikajú poruchy štruktúry kostí, čím sa zvyšu-
je riziko zlomenín. Kritickými obdobiami pre jej 
vznik sú najmä obdobia menopauzy a staroby. 
Vo vyššom veku môže dôjsť k narušeniu kosti, 
klesá schopnosť novotvorby a prevláda proces 
jej odbúravania, čo vedie k osteoporóze. Keďže 
rednutie kostí nebolí, veľa žien, ale aj mužov na 
to príde, až keď je neskoro. Príznakom môže 
byť aj náhla a výrazná bolesť chrbtice v konkrét-
nom mieste, slabosť, či bolesť viacerých kostí, 
rýchla únava pri chôdzi, výraznejšie zníženie te-
lesnej výšky. Typickým prejavom osteoporózy je 
aj prehnutie chrbtice do výrazného hrbu, čo je 
nezvratný dôsledok tohto ochorenia. Osteopo-
róza môže vyústiť až do zlomeniny, ktorej liečba 
býva vo vyššom veku veľmi komplikovaná. Pre 
udržanie pevných a pružných kostí je dôležité 
dodávať telu dostatočné množstvo vápnika. Ak 
totiž chýba odoberá si ho práve z kostí, čím ich 
ešte väčšmi oslabuje. Kosti sú teda zásobárňou 
vápnika. a koľko by sme ho mali denne prijať? 
To závisí od veku, pohlavia a iných faktorov.

Aké sú rizikové faktory osteoporózy :
• genetická predispozícia,
• pohlavie,
• vek,
• pedčasná menopauza s nástupom pred 45. 
rokom života,
• životný štýl,
• nedostatočný príjem vápnika a ďalších živín,
• žiadna telesná aktivita alebo neprimeraná 
veku a zdravotnému stavu,
• žiadne slnenie,
• fajčenie,
• alkohol,
• užívanie niektorých liekov, najmä kortikoidov,
• stres.

Prejavy ochorenia a diagnostika
Osteoporóza vo svojich začiatkoch nebolí 

a aj preto sa jej hovorí tichý zlodej kostí. Mno-

hí pacienti nevedia, že trpia osteoporózou. Je 
to dlhoročný proces, kým dôjde k zlomeni-
ne. a práve tá má často zásluhu na tom, že sa 
ochorenie odhalí

Pri podozrení na osteoporózu vykoná lekár 
viaceré vyšetrenia, na základe ktorých  nariadi 
pacientovi adekvátnu liečbu. Pri diagnostikovaní 
tohto ochorenia je dôležitá rodinná anamnéza, 
fyzické vyšetrenie, laboratórne vyšetrenie krvi 
a moču. Základom diagnostiky je denzitomet-
rické vyšetrenie, pri ktorom sa vyšetrí bedrová 
časť chrbtice a horná časť stehennej kosti, aby 
sa zistila hustota kosti v danom mieste. Lekár 
môže nariadiť aj RTG chrbtice.

Ako prebieha liečba 
Liečba osteoporózy patrí do rúk špecia-

listu a väčšinou ide o dlhodobú, v niektorých 
prípadoch i doživotnú liečbu. Lekár rozhodne 
o začatí liečby na základe výsledkov vyšetrení 
a zohľadnení iných faktorov ako napríklad veku 
pacienta , pridružených iných ochorení a pod. 
Základom liečby je zabrániť zlomenine.

V liečbe sa používa niekoľko liekových sku-
pín, ktoré sa používajú v rôznych intervaloch( 
raz denne, raz mesačne, raz za pol roka...) a tiež 
v rôznych formách ( tabletky, prášok, podkožné 
injekcie...)

Pri každej liečbe určenej lekárom je nevy-
hnutné podávať vápnik a vitamín D3 na obno-
vu pevnosti a štruktúry kostí. Pre nasmerovanie 
vápnika do kosti je prospešné súčasné podáva-
nie vitamínu K2.

Pri osteoporóze obzvlášť platí, že je treba 
dbať na prevenciu, je efektívnejšia a lacnejšia 
ako liečba. Dôležitá je kombinácia pravidelného 
pohybu a vyváženej stravy s dostatočným príj-
mom vápnika. Odporúča sa každodenná fyzic-
ká aktivita najmenej v rozsahu dvojkilometrovej 
prechádzky, cvičenia a zaradenie stravy s ob-
sahom vápnika, vitamínu D, fosforu a horčíka 
na jedálny lístok. Kostiam chutia ryby, mliečne 
výrobky, syry, mak, rôzne druhy orechov a veľa 
čerstvej zeleniny. Naopak neprospieva im prive-
ľa soli, fajčenie, alkohol, kolové nápoje, sedavý 

spôsob života a niektoré látky, ktoré kosti priam 
ohrozujú ( hliník, olovo). Včas zahájená a správ-
ne indikovaná liečba dokáže efektívne znížiť vý-
skyt osteoporotických zlomenín.

Svetový deň osteoporózy
Tradícia Svetového dňa osteoporózy na Slo-

vensku vznikla r.1997, odvtedy si ho každoročne 
pripomíname na jeseň. Hlavnou témou toh-
toročnej celosvetovej kampane je výzva „ Maj 
rád svoje kosti“, s cieľom upozorniť verejnosť 
na potrebu a dôležitosť prevencie, diagnostiky 
prostredníctvom denzitometrického vyšetrenia 
a liečby ochorení kostí.

Spracovala: Sedláková Monika

Zdravotnícke okienko

ô b ž k é lá k k é k

Majme radi svoje kosti
Odborníci bijú na poplach: osteoporóza začína byť epidémiou tretieho tisícročia. 

a ide pritom o tichú epidémiu, pretože v dôsledku tohto metabolického ochorenia kostí 
ubúda kostná hmota postupne, bez ruchu a bez bolesti. Bolia až následky, ktorými tr-
pia viac ženy. Približne každá tretia žena a každý piaty muž nad 50 rokov sú ohrození 
rizikom osteoporotickej zlomeniny, čo predstavuje asi 6-8 percent svetovej populácie. 
Vo svete má osteoporózu viac ako 200 miliónov ľudí, na Slovensku je to 400 - tisíc, každý 
rok pribudne približne 39 - tisíc nových fraktúr vo vekovej kategórii ľudí nad 50 rokov.

Zlomeniny spôsobené osteoporózou sú pritom veľmi nebezpečné a môžu mať 
za následok vážne komplikácie vrátane smrti. Neliečená osteoporóza vedie k mnohým 
komplikáciám. Najzávažnejšia z nich je zlomenina krčka stehennej kosti, po ktorej až 
20 percent pacientov zomrie na ďalšie komplikácie.

MS SČK a starosta 
MČ Košice – Barca Vás pozýva 

na odber krvi v priestoroch 
miestneho úradu

na Abovskej 32 – na poschodí 
v zasadačke, 

a to v utorok 17. 10. 2017 
v čase od 7,30 do 10,15 hod.

Doneste so sebou preukaz darcu 
krvi a občiansky preukaz.

Pred odberom si dajte 
ľahké raňajky a pite dostatok 
tekutín. Nie je potrebné byť 

nalačno. Občerstvenie je 
zabezpečené aj po odbere krvi.

Alkohol v deň odberu neužívajte!
Tešíme sa na stretnutie s Vami 

a ďakujeme Vám v mene všetkých, 
ktorým Vaša krv pomôže.

Barčianska 
kvapka 
pokračuje
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Listom z 22.9.2017 na starostu a na miestnych 
poslancov obrátil prezident futbalového klubu 
Košice – Barca. z listu vyberáme :

Futbalový klub FK Košice – Barca oživil svoju 
činnosť od 1.á.2017 a prilákal cez 160 mladých 

futbalistov, vytvoril družstvá vo všetkých veko-
vých kategóriách ( 10 družstiev), ktoré štartujú 
v II. ligách riadených Východoslovenským futba-
lovým zväzom.

Na základe týchto nových skutočností žiada 
o prerokovanie možnosti využiť ihrisko Strednej 
veterinárnej školy v mestskej časti Košice – Barca  
na ulici  „Za školou“, ktoré by pomohlo vytvoriť 
lepšie tréningové podmienky pre hráčov. Zá-
roveň by ho vzal FK do správy, starali by sa oň 
a využívali na tréningový proces, nakoľko plate-
nie nájmov za používanie tréningových plôch na 
Watsonovej a Čermeľskej ulici zaťažuje rozpočet.
Zároveň chcú požiadať o možnosť využívať te-

locvičňu pri ZŠ Abovská v zimnom období (no-
vember až február) v popoludňajších hodinách. 

Zároveň FK s obracia na miestne zastupiteľ-
stvo so žiadosťou o fi nančnú výpomoc z roz-
počtu mestskej časti na rok 2018 za účelom 
skvalitnenia materiálno-technického zabezpeče-
nia ihrísk na Cínovej ulici a ihriska na ulici Za ško-
lou.

Futbalový klub FK Košice – Barca funguje ako 
občianske združenie na báze neziskovej organi-
zácie. Finančné prostriedky budú použité výlučne 
na fi nancovanie mládežníckeho futbalu, ktorý by 
napredoval a robil dobré meno našej obci.

Imrich Balogh – FK Košice -Barca

2. ročník seniorskej športovej olympiády 
v Barci sa konal 16. 8. 2017 v miestnom parku.

Športové súťaže
– štafetový beh 3x 30 m
– kop loptou do bránky
– hod šípkami
– hod krúžkom na cieľ

Výsledková listina:
Štafetový beh

1. O. Milkovič, M.Milkovičová, V. Kraľovanská
2. L. Vilček, L. Dragún, Sedlák
3. M. Lacková, M. Fečková, B. Kiššová

Kop do bránky
1. J. Lacko, 2. Obermanová, 3. Bobaľová

Hod krúžkom:
1. V. Riková, 
2. L.Vilček, 
3. Sedlák

Hod šípkami:
1. J. Mitrová, 2. J.Lacko, 3. M.Petrová.
Seniorská olympiáda sa konala pod záštitou 

starostu MČ Košice – Barca pána Františka Kriš-

tofa za spolúčasti p. poslancov Daniela Antala a 
Dušana Pracku, predsedu Rady seniorov pána 
Jána Cabana, rodinných príslušníkov, pracov-
níkov miestneho úradu priateľov športu ako aj 
barčianskeho pána farára Jozefa Vihonského, 
ktorého prítomnosť a pomoc pri súťažiach po-
tešila všetkých prítomných.

Do olympiády s spoločne zapojili členovia 
Klubu kresťanských seniorov a Seniorklubu pod 
vedením svojich predsedníčok p. H. Antalovej 
a M. Daruovej v počte vyše 60 členov a aktív-
ne sa v hojnom počte zúčastnili všetkých súťaží. 
Zahanbiť sa nedali ani vyše sedem - či osem-
desiatnici. Stretnutie bolo plné zdravého špor-
tového elánu, radosti z pohybu aj zo získaných 
medailí. Na záver sa všetci posilnili chutnou 

pečenou klobáskou. Za zdarný priebeh tohto 
podujatia patrí poďakovanie všetkým organi-
zátorom aj účastníkom vydareného 2. Ročníka 
športovej olympiády seniorov v Barci.

M. Daruová,
preds. Samosprávy Seniorklub Barca

Futbal v Barci

Športová 
olympiáda

seniorov
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Deň Barce 2017
Už tradične v posledný augustový víkend, 

resp.  sobotné popoludnie, t.r. to bol 26. au-
gust 2017 sa uskutočnil Deň Barce v priesto-
roch Barčianskeho parku.

Príprava akcie začala už dopoludnia, kedy 
boli pripravené technické priestory pre súťa-
žiacich i návštevníkov akcie.

Ako prvá odštartovala súťaž vo varení gu-
lášu cca od 14,00 hod. Okrem súťaže vo vare-
ní gulášu poslanci spolu so starostom v poľnej 
kuchyni pripravili a varili guláš pre všetkých 
účastníkov akcie. Varenie mali na starosti po-
slanci Jarka Kunová, Marek Rusnák a Imrich 
Buľko, ktorí okrem guláša uvarili aj kukuricu. 

Samozrejme pomáhal každý kto mohol, resp. 
chcel z poslancov i zamestnancov úradu.

Súčasťou akcie bolo detské predstavenie 
– divadlo Babadlo – „Ako sova líške bájky čí-
tala“, tvorivá dielňa pre deti, hasičské vozidlo, 
šľapacie káry pre deti i s rodičmi, občerstvenie 
pre návštevníkov – cukrová vata – popcorn – 
ľadová drť ....

V rámci kultúrnej časti bolo vystúpenie 
speváčky Tatiany Onderíkovej s jej reperto-
árom, ľudový rozprávač Jožko Jožka a záver 
patril vystúpeniu hudobnej skupiny Asfaltis

Hodnotiaca porota ohľadom súťaže vo 
varení guláša mala veľmi ťažkú úlohu, tak-
že víťazmi sa stalo družstvo The Best Guláš, 
v zložení  Antónia Perháčová, Diana Gana-
jová, Miriam Kantorová, Alžbeta Dancáková 

a Miroslav Biskup. Druhí boli „Chlapci z pod 
Pergoly“ v zložení Mikuláš Valkovszký, Micha-
el Valkovszký, Edo Valkovszký, Vlado popovič 
a Milo Takáč. 

Všetky ďalšie družstvá mali udelené tretie 
miesto, a to 

• „Susedia“ v zložení Drahuš Frolich, 
Marika Želinská, Silke Beyer, Marika Liptáková 
a Jarka Čabrová

• „Šport do Košíc“ v zložení Igor Si-
dor, Simona Majnuš, Ronald Majnuš, Patrícia 
Mahgerová a Lukáš Zlacký

• „Dzivočky dzivé“ v zložení Monika 
Valkovskzká, Vierka Lorincová, Andrea Lorin-
cová, Martina Repejová a Olinka Popovičová

• „Bagrista – světáci“ v zložení Bednár 
Vladimír, Menyhert Juraj, Blanárová Darka, 
Uhrinová Monika a Griffi nová Milada.

Všetkých tradične odmenil starosta spolu 
s porotou a udelil im pamätné diplomy.

Osobitný diplom udelil starosta za uvare-
nie výborného gulášu poslancom Jarke Kuno-
vej a Marekovi Rusnákovi.

Bližšie už malá fotoreportáž z priebehu.


